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2 موقوفه جدید در نهاوند ثبت شد
واگذاری برخی موقوفه ها برای اشتغالزایی

و  اوقاف  اداره  رئیــس  خبر:  گروه  ســپهرغرب، 
امور خیریه نهاوند با بیان اینکه طی هفته گذشــته 
دو موقوفه جدید توســط واقفــان خیراندیش این 
شهرســتان ثبت شــد گفت: در واگــذاری برخی 
موقوفه ها برای ایجاد اشــتغال آمادگی داریم که در 
این راستا موقوفه باغ ربیع برای پرورش گل و تولید و 

تکثیر نهال به صورت استیجاری واگذار شد.
حجت الاســام فیض الله اســدپور در این باره اظهار کرد: 
وقف یک منزل مسکونی به مســاحت 286 متر مربع برای 
توســعه حریم امامزاده محمد)ع( توســط خانواده مرحوم 
شکرالله شعبانی از واقفان شهرســتان که تاکنون 33 رقبه 
را در نهاونــد وقــف کرده، یکی از وقف هــای جدید در این 

شهرستان است.
وی افزود: عاوه بر این یک قطعه زمین به مســاحت 16 
جریب در روســتای دهفول توسط خانواده میرولی میری با 
نیت روضه خوانی برای سیدالشــهدا)ع( و کمک  به فقرا وقف 

شد که در حال حاضر به مستاجر واگذار شده است.
رئیس اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان نهاوند به دیگر 
موقوفات خیرین در سال جاری اشاره کرد و گفت: در اوایل 
سال جاری نیز چهار قطعه زمین در سطح روستاهای نهاوند 

برای احداث مسجد و حسینیه وقف شده است.
آمادگی برای ایجاد مجتمع های مسکونی زوج های جوان
وی به تعداد موقوفات شهرســتان اشاره کرد و گفت: در 
شهرستان نهاوند مجموعا بیش از 200 موقوفه، بالغ بر 600 
رقبــه و نزدیک به 400 حســینیه، فاطمیه و زینبیه وجود 

دارد.
رئیــس اداره اوقاف نهاوند به نیات واقفین اشــاره کرد و 
گفت: عمده نیات واقفین شهرستان در زمینه روضه خوانی، 
کمک بــه نیازمندان،تامین دارو و درمــان، دادن افطاری، 
برنامه های قرآنی و زیارت امامان معصوم اســت که در این 
خصوص هفته گذشته 12 نفر به مشهد مقدس اعزام شدند.
وی از فراهــم بــودن زمینه هــای لازم بــرای ایجــاد 
مجتمع های مســکونی زوج های جوان در صورت همکاری 
با اوقاف شهرســتان خبر داد و گفت: با توجه به بســترهای 
موجود، اداره اوقاف شهرســتان آمادگــی دارد تا در صورت 
همکاری دیگر نهادهای مرتبط مجتمع های مســکونی ویژه 
زوج های جوان در نهاوند را ایجاد و در اختیار آنها قرار دهد.

اسدپور در پایان از واگذاری موقوفه ها برای ایجاد اشتغال 
خبر داد و افزود: ما در زمینه واگذاری برخی موقوفه ها برای 
ایجاد اشتغال به افراد متقاضی از آمادگی لازم برخورداریم و 
در این راستا موقوفه باغ ربیع را برای پرورش گل و تولید و 
تکثیر نهال به صورت استیجاری واگذار کرده ایم که در این 

زمینه حدود هفت نفر مشغول به کار شده اند.

خبــر

حل وفصل اختلافات مردمی 
با استفاده از ظرفیت نهادهای مردمی 

در همدان
سپهرغرب، گروه خبر: سرپرست معاونت اجتماعی 
و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان همدان، 
گفت: کنترل خشم، کاهش خشونت در جامعه و تلاش 
مضاعف در حل وفصل اختلافات مردمی با استفاده از 
ظرفیت نهادهــای مذهبی همچــون ائمه جماعات 

مساجد از اهداف این ستاد است.
مهدی الماســی در جمــع مدیران و کارشناســان این 
معاونت و در مصاحبه با اصحاب رســانه با بیان اینکه ستاد 
تألیف قلوب در استان همدان با ابتکار محمدرضا عدالتخواه، 
رئیس کل دادگســتری اســتان فعالیت خود را آغاز کرده، 
تصریح کرد: در آینده نزدیک فعالیت این ســتاد به سراسر 

استان تعمیم خواهد شد.
وی افزود: کنترل خشــم، کاهش خشــونت در جامعه و 
تاش مضاعف در حل وفصل اختافات مردمی با استفاده از 
ظرفیت نهادهای مذهبی همچون ائمه جماعات مســاجد از 

اهداف این ستاد است.
سرپرســت معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم 
دادگســتری اســتان همدان ضرورت ایجاد آرامش و نشاط 
اجتماعــی و افزایش و ارتقای فرهنگ گذشــت در ســطح 
جامعه را خواســتار شــد و خاطرنشــان کرد: ائمه محترم 
جماعت و معتمدان مســجد می تواننــد در برقراری صلح و 

سازش در بین متخاصمین نقش کلیدی را ایفا کند.
الماســی اظهار امیــدواری کرد که با این اقدام شــاهد 
کاهش ورودی پرونده در محاکم قضائی باشیم و از افزایش 

حجم پرونده ها جلوگیری کنیم.

فرماندار اسدآباد:
بانک های اسدآباد 

پرونده های تسهیلاتی را معطل نکنند
ســپهرغرب، گروه خبر: فرماندار اسدآباد با بیان 
اینکه بانک ها نباید پرونده های تســهیلاتی را معطل 
کنند، گفت: مدتی تعیین شود تا اگر یک متقاضی بنا 
بر هر علتی نتوانست وام را دریافت کند تسهیلات به 

فرد بعدی برسد.
مجید درویشــی روز شــنبه در جلســه هماهنگی امور 
بانک ها در شهرســتان اســدآباد بر حمایــت از واحدهای 
تولیدی تاکیــد کرد و گفت: بانک ها در شــرایط اقتصادی 

امروز باید کمک حال مردم به ویژه تولیدکنندگان باشند.
وی با بیان اینکه برخی افــراد برای بازپرداخت وام های 
خود با مشکات زیادی رو به رو هستند، گفت: نباید کرامت 
انســان ها را نادیده گرفت چرا که خداونــد همه ما را برابر 
آفریده و بر همین اساس مسئولان باید با دریافت کنندگان 

تسهیات به خوبی برخورد کنند.
مجید درویشی اضافه کرد: رؤسا و معاونین بانک ها تاش 
کنند هیچ گونه اعتباری از شهرستان اسدآباد خارج نشود و 

حتی اعتبارات جدید نیز دریافت کنند.
وی در این مورد اضافه کــرد: بانک ها برای دریافت وام 
یک مهلت معیــن کنند تا اگر یک متقاضی بنا بر هر علتی 
نتوانســت وام را دریافت کند تسهیات به فرد بعدی برسد 
و اینگونه از اتــاف بیش از حد زمان و اعتبارات جلوگیری 

می شود
رئیس شورای تأمین اســدآباد با تاکید بر اینکه تجمیع 
شعبات دوم بانک ها در شهرستان اسدآباد نباید باعث خللی 
در انجام خدمات بانک ها شــود، گفت: برخی بانک ها نسبت 
به کاهش تعداد شــعبات خود کرده اند و این در حالی است 

که شهر آجین فاقد شعبه بانکی است.
درویشی با اشــاره به رتبه اول شهرستان اسدآباد در 
پرداخت تســهیات برای ایجاد گلخانه ها گفت: اسدآباد 
شهری کشاورزی است و باید در امور کشاورزی همچون 
راه انــدازی گلخانه و دامــداری فعالیت بانک ها بیشــتر 

باشد.

خبــر

خبــر
sepehr.khabar@gmail.com

شورا: قوانین شهرداری ها باید به روز شود
 به شرطی که هرروز باتکلیف برای دیروز نباشند.

بختیاری: کمیته امداد الگوی اشتغال زایی است
 برکت اقدام و نام امــام خمینی )ره( چه ها که 

نمی کند.
همدان: پرواز سوریه و عراق در انتظار زائر

 در همدان کمتر شاهد پرخرجی هستیم.
سلامت: در زمستان چی بخوریم؟

 آش، همراه لواش در جوار قارداش.
شــهروند: جوی های آبی که به ســطل زباله تبدیل 

شده است
 پس بلند بگو، فرهنگم آرزوست.

خبر: پرداخت ســود ســهام عدالت پس از دریافت از 
شرکت ها

 ای بابا، چه طور بخوریم این همه پول را.
بهداشت: باران بعد از آلودگی بی خطر است

 قبل از آلودگی هم برای رفع خطر است.
اقتصاد: منتظر کاهش قیمت طا باشید

 این قدر منتظر نشــوید که از طا بودن پشیمان 
بشوید.

مناسبت: 9 دی شاخص انقابی ها
 البته برخی این دست اون دست می کنند.

خبر: شیوه نامه رتبه بندی معلمان اباغ شد
 معلمــان بــرای بهمن که پولــش را می گیرند 

خوشحال باشند.
رسانه: هم دلی از هم زبانی بهتر است

 خوش دلی از هر دوتاش نادرتر است.
مسؤول: سالانه یک هزار بازدید از مددجویان داریم

 پس کی برای رفع مشکات وقت می گذارید؟!
یادداشت: انتخابات را شیرین کنید

 البته نه با پخش شیرینی و شربت رأی آور.
روند انتصابات: تغییرات چراغ خاموش در همدان

 از ماست که بر ماست، فرافکنی نکنید.
گزارش: شفافیت، بی شفافیت

 پس تیرگی است اشتباه نکن.
مصاحبه: شهروند مسؤول، سلول بنیادین شهر

 به قول معروف، قربان آدم چیزفهم.
انتخابات: نمایندگی چه قدر آب می خورد

 کمتر از جمع آبی که استحصال می شود.

تلخکخان
دبیر جمعیت ایثارگران انقلاب اسلامی استان همدان:

مردم ولایتمدار استان در مقابله با جریان نفاق همیشه پیشتاز بودند
مسؤولان باید حضور باشکوه مردم در وفاداری به آرمان های انقلاب را قدر بدانند

ســپهرغرب، گــروه خبــر - فاطمه 
ایثارگران  جمعیت  دبیر  رستمی نســب: 
انقلاب اسلامی استان همدان گفت: مردم 
ولایتمدار اســتان در جریــان اتفاقات 9 
از نخستین مناطقی  و  پیشتازان  دی جزء 
بودند که در حمایت از ارزش های اسلامی 

و انقلابی به میدان آمدند.
ملت ایــران در نهم دی ماه ســال 1388 با 
حضور آگاهانــه و مقتدرانه و بیعــت دوباره با 
آرمان هــای امــام خمینــی )ره( و مقام معظم 
رهبری، حماســه ای جــاودان و به یادماندنی را 
در تاریــخ انقاب آفریدنــد. نمایش بصیرت و 
هوشــیاری مردم مؤمن، بابصیــرت و غیرتمند 
ایــران در این حماســه باشــکوه، چنان تجلی 
یافت که به فرموده مقــام معظم رهبری: »اگر 
صدها بار هم برای نعمت هوشــیاری این ملت 
ســجده شــکر به جای آورده شــود، بازهم کم 
است. حماسه ای که محاسبات دشمن را به هم 
ریخت؛ محاسباتی که با همکاری و برنامه ریزی 
عــده ای اقلیت در داخــل از روی بغض و کینه 
شــکل گرفته بود، امــا در این روز حماســی، 
یک بار دیگر امت اســامی بابصیرت عمل کرد 

و دشمنان نظام مأیوس شدند.«
بدون شک اگر درایت و بصیرت رهبر معظم 
انقاب و همراهی و هوشیاری مردم نبود و آنان 
با ولایت فقیه همراه نمی شــدند، آتش فتنه به 
ایــن زودی ها خاموش نمی شــد و پیامد منفی 
بیشــتری را برای کشــورمان به دنبال داشت. 
درایت، تدبر، مدیریت و مهربانی معظم له در آن 
مقطع حساس باعث شد که جامعه بیشتر از آن، 
اسیر فتنه جویی های دشمنان نشود و بتواند راه 

خود را ادامه دهد.
نهم دی ماه به عنوان حماســه عظیم حضور 
میلیونی مردم در دفــاع از آرمان های انقاب و 
تجدید میثاق با ولی فقیه، بعد از فتنه انتخابات 

ریاســت جمهوری ســال 88 در تاریخ انقاب 
اسامی ثبت شده است و ماندگار خواهد بود.

شاید علت اصلی شکل گیری حماسه 9 دی 
در ظاهــر، انتخابات 88 و اعام تقلب توســط 
کســانی که پیروز انتخابات نبودند، مطرح شد، 
اما واقعیت چیز دیگری بود، چراکه اغتشاشگران 
کسانی بودند که در انتخابات شرکت نکرده و یا 
اگر هم رأی داده بودند، مقصود دیگری داشتند 

و قصدشان انتخاب رئیس جمهور نبود.
مخالفــان جمهوری اســامی ایران بر این 
عقیده انــد که فضای سیاســی ایران در همة 
زمینه ها برای بهره بــرداری و عملیاتی کردن 
الگوهایــی چــون انقاب رنگی آماده اســت، 
زیــرا ازآنجایی که جمهوری اســامی نظامی 
اســت که یکی از لایه ها و رویه های آن را به 
هر ترتیــب، انتخابات شــکل می دهد »نظام 
از  و  دارد  بالنســبه فرصت خیــزی  انتخاباتی 
این رو، مســتعد الگوهای مسالمت آمیز تغییر 
همچون انقاب رنگی اســت.« که این جریان 
از آغــاز پیروزی انقاب با ایــن انقاب الهی 

همراه شده بود.
در فتنة سال 88 تعدادی از خواص مردود 
ریاســت جمهوری شکســت  انتخابات  در  که 
خــورده بودند، طغیان کرده، همه چیز و همه 
کــس را متهم کردند، حتی حاضر شــدند با 
دشــمنان قســم خورده نظام، همسو و همراه 
شــوند، به طــور مســتقیم از بیگانــگان خط 
بگیرند و به نســخه های آن هــا عمل کنند و 
تا حد براندازی نظام پیش روند! کشــور را به 
اغتشــاش بکشــانند و به قتل و غارت دست 
بزنــد، یا از فتنه انگیــزان و غارتگران حمایت 
کننــد و بــا ســخنان دوپهلو و غیرشــفاف، 
را  خواسته هایشــان  و  حــق  را  فتنه گــران 
مشــروع و قانونی جلــوه دهند تــا زمینه را 
بــرای فتنه گــران مســاعد کنند، امــا رهبر 
معظم انقاب هوشــیارانه، باصابت و بااقتدار 
درســت یک هفته بعد از برگــزاری انتخابات 
در خطبه هــای نمــاز جمعــه، آب پاکــی را 
روی دســت ناپاک آمریکا، صهیونیســت ها و 
بدخواهان داخلی ریختند و در بیاناتی نقشــه 

دشمن را نقش بر آب کردند.
حســن رضانیا، دبیــر جمعیــت ایثارگران 
انقاب اسامی اســتان همدان در گفت وگو با 
خبرنگار سپهرغرب در خصوص وقایع فتنه 88 
و جریانــات منتهی به حماســه 9 دی به بیان 
مواردی پرداخــت. آنچه در ادامــه می خوانید 

صحبت های این فعال سیاسی است.
دبیر جمعیت ایثارگران انقاب اسامی استان 

همدان اظهار کرد: قبل از اتفاقات سال 88، کشور 
در یک وضعیت ثبات بالای سیاســی قرار داشت 
و از طرفــی قوت جریان مقاومــت در مواجهه با 

استکبار نیز روند افزایشی پیدا کرده بود.
حسن رضانیا در همین زمینه افزود: شرایط 
مطلوب سیاسی- امنیتی ایران قبل از فتنه 88 
به گونه ای بود که حتی رئیس جمهور آمریکا در 
نامه ای آمادگی خــود را برای گفت وگو با ایران 

اعام کرد.
وی با اشــاره به این نکته که انتخابات سال 
88 که با مشــارکت بیش از 80 درصد از مردم 
برگزار شــد، می توانست به ثبات سیاسی کشور 
منجر شود و موقعیت کشــور را در عرصه های 
بین المللی رشــد دهد، اذعان کرد: متأسفانه در 
همــان بحبوحه، جریانــی از داخل نظام که به 
تعبیری قاسطین، ناکثین و مارقین مدرن بودند 
با مخــدوش کردن جریان انتخابــات و ادعای 
دروغین تقلب، شیرینی این پیروزی بزرگ را به 
کام ملت تلخ کردند و مانع از رسیدن به چنین 

موفقیتی برای کشور شدند.
انقاب اســامی  ایثارگران  دبیر جمعیــت 
اســتان همدان ضمن تشــریح این مسئله که 
این جریان با باطل اعام کردن نتیجه انتخابات 
درصدد رســیدن به خواســته های غیرمشروع 
خود بــود، تصریح کــرد: جریــان معترض به 
نتیجه انتخابات، به دنبــال این بود تا خارج از 
سازوکارهای قانونی تعیین شده به خواسته خود 
برسد و در این راه با کشاندن مردم به خیابان ها 

دست به تخریب نظام بزند.
رضانیا با اشــاره به تدابیــر حکیمانه رهبر 
معظــم انقاب در مهار فتنــه 88، گفت: مقام 
معظم رهبــری در همین برهه حســاس وارد 
میدان شــده و نماینــدگان کاندیداها را دعوت 
می کننــد که اگــر ادعایی مبنی بــر تقلب در 
انتخابــات وجود دارد از طریــق مجاری قانونی 
مطرح و به آن رســیدگی کنند و کشور را وارد 

بحران نکنند.
وی با بیان اینکه جریان معارض بدون توجه 
به نظر رهبر انقاب اســامی و برخاف مصالح 
ملی حرکاتی را ترتیب می دهند، چنانکه بدون 
هیچ دلیل محکمه پســندی ادعای خود مبنی 
بر تقلب در انتخابات را از طریق پخش بیانیه و 
استفاده از رسانه های معاند در خارج از کشور به 
مردم القا کردند، به صرف شــنیده ها پای حرف 
اشــتباه خود ایستادند و کشــور را در بدترین 
وضعیت قرار دادند، خاطرنشان کرد: اگر تدابیر 
معظم له در مدیریت فتنه 88 نبود، کشور دچار 
لطمات ســنگینی از دشــمن زخم خورده خود 

می شد.
انقاب اســامی  ایثارگران  دبیر جمعیــت 
اســتان همدان اضافه کــرد: معظم له با دعوت 
گروه های سیاســی به آرامــش، تبیین فتنه و 
بصیرت، در مقابل دشــمن توانستند کشور را از 
بحران نجات دهنــد و فضای غبارآلود فتنه که 
در آن تشــخیص حق از باطــل ممکن نبود را 

کنار بزنند.
رضانیا با اشــاره به اینکه بعد از هشــت ماه 
درگیری و هتک حرمت جریان معارض نسبت 
به باورهای دینی، کاســه صبر ملت لبریز شده 
بــود، افزود: مردم همیشــه در صحنه ایران در 
یک حرکت عاشــورایی و انقابی با حضور خود 
در راهپیمایی 9 دی، چشم فتنه را کور کردند.

وی یــادآوری کرد: مردم ولایتمدار اســتان 
در جریــان اتفاقات 9 دی جزء پیشــتازان و از 
نخســتین مناطقــی بودند کــه در حمایت از 

ارزش های اسامی و انقابی به میدان آمدند.
انقاب اســامی  ایثارگران  دبیر جمعیــت 
استان همدان در پایان با اشاره به اینکه توطئه 
دشمنان برای زمین زدن انقاب همچنان ادامه 
دارد، ابراز کرد: پس از وقایع سال 88 نیز شاهد 
بروز فتنه ســال 96 و آبان ماه 98 بودیم که این 
نشــان می دهد دشــمن همواره در کمین این 
انقاب اســت، اما آن چیزی که برگ برنده این 
نظــام بوده همراهی مردم بصیری اســت که تا 
پای جــان از آرمان های اســام دفاع می کنند 
و مســؤولان باید قدردان وجــود چنین نعمتی 

باشند.
چنانکه در صحبت های این فعال سیاسی نیز 
عیان بود، حضور باشــکوه مردم نشــان داد که 
درســت در روزهایی که همه حرمت ها شکسته 
شد و فضا چنان آشفته بود که هر کس مشکلی 
با نظام داشت از فرصت به دست آمده استفاده و 
بغض خود را علیه این انقاب اسامی نشان داد، 

اما مردم ایران زنده و بیدار بودند.
کسانی در حماســه 9 دی به خیابان آمدند 
و از نظــام و رهبری دفاع کردند که شــاید از 
وضعیت معیشتی و مادی خود شکایت داشتند، 
اما آمدند. کســانی به خیابان آمدند که شاید از 
برخی برخوردهای ناشایســتی هم دیده بودند، 
اما آمدند! کســانی به خیابان آمدند که شــاید 
انتظارش را نداشــتیم، اما آمدند. بدون شــک 
مسؤولان باید این حضور آگاهانه و این حماسه 
باشــکوه ملت بــزرگ را قدر بداننــد و همانند 
مــردم که با وجــود همه ســختی ها پای این 
نظام ایســتاده اند در رفع مشکات آن ها بیشتر 

بکوشند.

سپهرغرب با نگاهی به پروژه پرشین یاقوت مطرح کرد:

چرا سرمایه گذار را فراری می دهید؟
بانک مهلت نمی دهد/برخی ها از مدیران در ستاد تسهیل فقط به حرف زدن بسنده می کنند/ منابع طبیعی و راه و شهرسازی مانع تراشی می کنند

ســپهرغرب، گــروه خبــر - طاهره 
باوجود  پرشین یاقوت  پروژه  ترابی مهوش: 
پیگیری ســرمایه گذار جدید، اما به دلیل 
همچنان  همدان  اســتان  در  مانع تراشی 

بلاتکلیف است.
ســاخت شهر جواهرات آســیا در زمینی به 
مساحت 126 هزار متر مربع در دامنه کوه الوند 
و غرب شهر همدان و در جوار روستای حیدره 
با حمایت های بخش خصوصی و دولتی از پنج 
سال پیش کلنگ زنی شد تا این منطقه به قطب 
تولید جواهر در کشور تبدیل شود، به طوری که 
اگر به صفحــه اصلی پایگاه اطاع رســانی این 
پروژه تاریخی در همدان ســر بزنید مشــاهده 
می کنید که این پروژه کم کــم ظرفیت افزوده 
شــدن به مجموعه پروژه های نیمه کاره در این 
شهر را پیداکرده، چراکه از بهمن 93 به همراه 
طرح عصر طایی به عنوان یکی دیگر از پایه های 
انقاب گردشگری در همدان کلنگ زنی شد، اما 
بعد از گذشت بیش از پنج سال گویا قرار نیست 
عملیــات عمرانی این پروژه به پایان برســد تا 

بتوان برای آن سرانجامی را ترسیم کرد.
بــه اذعــان مطالــب درج شــده در پایگاه 
اطاع رسانی این پروژه؛ »طبق فرمایشات رهبر 
معظم انقاب در خصوص اهمیت اســتراتژیک 
روی آوردن به اقتصاد مقاومتی، با در نظر گرفتن 
دو ویژگی اصلی اقتصاد مقاومتی )دانش بنیان و 
مردمــی بودن(، تعدادی از برنامه ها و طرح های 
اجرا شــده در کشور های پیشــرفته دنیا مانند 
ژاپن، کره، چین، هند و آمریکا با هدف انتخاب 
بهترین گزینه که بتــوان به عنوان یک الگو در 
سطح کشــور اجرا و مطرح شود، مواردی مانند 
 ،)wjc( دره سیلیکون، پایتخت جواهرات جهان
برج جواهرات بانکوک و غیره مورد بررســی و 
مطالعات فنی و اقتصادی قرار گرفت و درنهایت 

منجر به تدوین طرح حاضر شد.
استان همدان با توجه به موقعیت استراتژیک 
مکانی و جاذبه های گردشــگری که دارد، مانند 
غار بی نظیر علیصدر و معادن غنی ســنگ های 
قیمتی و نیمه قیمتــی، می تواند به عنوان یکی 
از قطب های این صنعت در کشــور بدرخشــد 
و فقدان وجود چنیــن مجتمع عظیمی که در 
منطقــه حیدره همدان در حال احداث اســت 
به عمل آمده،  برنامه ریزی  لمس می شــد. طبق 
114 کارگاه تــراش دو طبقــه بــه مســاحت 
درمجمو 11 هــزار و 400 متر مربع و با ایجاد 
اشتغال در فاز نخســت برای 800 نفر در حال 
ســاخت و راه اندازی اســت که با راه اندازی فاز 
نخســت عماً می توان جلوی واردات و قاچاق 
سنگ های قیمتی به میزان یک میلیارد دلار در 
سال را گرفت و بالعکس سالیانه میلیون ها دلار 

درآمد صادراتی داشته باشیم.
در راســتای اولویت بندی های انجام شــده، 
اجــرای فــاز نخســت پــروژه یعنی ســاخت 
کارگاه های تراش و فرآوری، اصلی ترین فاز این 
طرح بنیادین و راهبردی اســت که در صورت 

تأمین منابــع مالی مورد نیاز ظرف مدت 6 ماه 
تکمیل و به بهره برداری می رسد.«

اما به جای 6 ماه، پنج سال از کلنگ زنی این 
طرح می گــذرد و هنوز فاز نخســت آن نیز به 
بهره برداری نرسیده است! حال آنکه سپهرغرب 
طی دو ســال گذشــته بارها در فواصل زمانی 
مختلف به ضــرورت تعیین تکلیف این پروژه با 
پروژه ای در  تیتر هایی همچون »پرشین یاقوت، 
حد سراب«، »خاموشــی فروغ یاقوت های آبی 
در سایه سکوت مسؤولان«، »آمال شهر آفتاب، 
محبوس در دل غول سیمانی« و غیره پرداخته 
که بالاخره طــی چند ماه اخیــر خبرهایی از 
احیای این پروژه به گوش رسید؛ اما اصل قضیه 
به تصور ســرمایه گذار جدیــد، باوجود ادعای 
مدیران اقتصادی اســتان به گونه ای دیگر است. 
آنچه در ادامــه می خوانید گفت وگوی خبرنگار 
سپهرغرب با محمد گلزاری، سرمایه گذار جدید 

پروژه پرشین یاقوت است.
با بیان اینکه  ســرمایه گذار پرشــین یاقوت 
مشکل این پروژه به دو بخش تسهیات بانکی و 
سنگ اندازی دستگاه هایی همچون اداره کل راه 
و شهرسازی و منابع طبیعی بازمی گردد، گفت: 
در خصوص بدهی های بانکــی تاکنون به ازای 
دریافت 890 میلیون تومان تسهیات در قالب 
دو فقره تسهیات 290 و 700 میلیون تومانی، 
چیزی حدود یک میلیارد و 700 میلیون تومان 
بازپرداخت داشــته ایم، اما بانک بازهم خواهان 
رقمی بالغ بر یک میلیارد و 500 میلیون تومان 

است.
محمــد گلزاری اظهار کرد: بازهم مشــکلی 
بــا پرداخت این مبلغ، طبق قــراردادی که ربا 
محسوب می شود، نداریم؛ ســؤال ما این است 
که آیا در این اســتان می خواهند که این پروژه 

انجام شود یا خیر؟
وی با بیان اینکه بنده شــخصاً با مدیرعامل 
بانک رفاه دیدار کرده و از او نیز این ســؤال را 
پرســیدم، خاطرنشــان کرد: در استان وامی به 
یک شرکت پرداخت شــده که از بنیان چیزی 
جــز ضرر به دنبال نداشــته، چراکــه به دنبال 

سرمایه گذاری بوده است!
ســرمایه گذار پرشین یاقوت با اشاره به اینکه 
حتی برای ســرمایه گذاری بیشتر در این طرح 
از ســه کشور کویت، سنگال و هلند چهار گروه 
دعــوت کردم و آن ها با حضــور در محل پروژه 
از موقعیت منطقه برای ســرمایه گذاری به وجد 
آمدند، افزود: اما متأســفانه راه  برای ادامه کار 

بسته است.
گلزاری بــا بیان اینکــه در گفت وگویی که 
بــا مدیر عامل بانک رفاه داشــتم گفتم در کل 
چیزی حدود 900 میلیون تومان به این شرکت 
وام داده شــده بود که تا زمــان پای کار آمدن 
بنده یک ریال از این بدهی تســویه نشــده بود 
حــال آنکه بنده در بدو امر در یک مرحله 168 
میلیون تومان برای باز کردن نقل و انتقال سهام 

این شرکت پرداخت کردم.

گلزاری ادامــه داد: در مرحله بعد مبلغ یک 
و نیم میلیارد تومان طی ســه فقره در یک ماه 

پرداخت کردم.
ســرمایه گذارپروژه یاقوت با تاکید بر اینکه 
علیرغم پرداخت اصل تسهیات و بخشی ازسود 
بازهم منکرباز پرداخت مابقی سود نیستم گفت: 
تنهــا برای پرداخت این مبلغ تنها مهلت زمانی 

خواستم.
وی با اشاره به اینکه معاون امور اقتصادی 
اســتان مدعی اســت که ما بــرای پیگیری 
مشــکات پروژه در جلســات حاضر نمیشوم 
و حتــی نماینده هم معرفی نمــی کنیم این 
درحال اســت که آقای مرادی یکی از اعضای 
هیئت مدیره شــرکت و درعین حالکه ساکن 
در همدان اســت و حتی متاســفانه ملک او 
نیــز به دلیل عدم باز پرداخت تســهیات در 
سنوات گذشته به تملک بانک در آمده پاشنه 

در ادارات را از جا کنده است.
گلزاری با اشــاره به اینکــه یقینا همواره 
قطــار درحــال حرکت را ســنگ میزنند این 
روزهاگفت: عاوه بر مباحث بانکی این روزها 
دو دســتگاه منابع طبیعی و راه و شهرسازی 
نیــز مانع ژیشــبرد اهداف پروژه هســتند به 
نحوی که در جلســه که با حضور معاون امور 
و  اســتان همدان،مدیران مســکن  اقتصادی 
شهرســازی و منابع طبیعی عنوان کردم این 
پروژه طی چهار ســال گذشته به یک کارگاه 
متروک بدل شــده بود حال کــه ما پای کار 
آمدیم شــما چرا بــه جای همکاری ســنگ 

می کنید. اندازی 
وی بــا بیان اینکــه به محض آغــاز به کار 
پروژه این حکم دادگاه اســت که پشت سر هم 
ازسوی این دســتگاه بر علیه ما به بهانه اینکه 
در واگــذاری اراضی تخلف صــورت پذیرفته و 
یا اینکه در کنابع طبیعی تخریب انجام شــده 
صادر می شود گفت: حال سوال بنده این است 
مگــر این عزیران از محتوای قــراردادی که در 
سنوات قبل توســط مدیران همین دستگاه ها 
منعقد شده و محل آن در رخ شهر نیز قرار دارد 
بی اطاع بودند که حــالا مدعی تصرف اراضی 

شده اند.
سرمایه گذار پرشین یاقوت با اشاره به اینکه 
همه واگذاری ها طبق نظر مدیران این اســتان 
و در راس آن اســتانداری و منطــق با موازین 
قانونی انجام پذیرفته است تاکید کرد: در جلسه 
مذکور در چرایی این بهانه تراشی ها مدیران این 
دستگاه ها مدعی شدند که دستگاه های نظارتی 
وسازمان بازرسی آنها را در تنگنا قرار داده است.

گلــزاری در تبیین بیشــتر این موانع گفت: 
تنهــا در یک فقــره برای شــرکت جریمه 90 
میلیون تومانــی برای تخریــب منابع طبیعی 

صادر شده است.
وی با بیان اینکه برای حل مشــکل خواهان 
دیدار با رئیس سازمان بازرسی استان شدم که 
متاســفانه این مهم محقق نشــد پس از طریق 

سازمان بازرسی کل) اقای درویشی ( در تهران 
اقدام کرده و در همدان وقتی برای بنده در نظر 
گرفتند ابراز کرد:رئیس سازمان بازرسی استان 
درخصوص مانع تراشی عا و ادعای مطرح شده 
از سوی دســتگاه ها عنوان کرد ما کاری به کار 
شما نداریم چراکه واگذاری ها صورت پذیرفته و 
لذا درصورت تخلف در واگذاری ها نیز مشکل ما 

دستگاه های متولی باید حل شود نه شما.
گلزاری با اشــاره به اینکه بنده به دوبار در 
جلسه ســتاد تسهیل استان شــرکت کرده ام 
عنوان کرد: عاوه براین ســه بارهم در جلسات 
داخلی اســتانداری حاضر شدم اما هیچ یک از 

آنها کارساز نبوده است.
وی بــا بیان اینکــه در کلیه این جلســات 
برخی ازآقایان تنها به حرف زدن صرف بسنده 
می کنند خاطر نشان کرد: تاسفبارتر اینکه اجازه 

حرف زدن کافی نیز به مدعوین نمی دهند.
گلزاری با بیان اینکه دراین جلســات بارها 
خواســتار تفحص از تامین اجتماعــی و اداره 
دارایی مبنی بر بدهی معوق این شرکت شده ام 
گفت:خوشبختانه یک ریال به دستگاهی بدهی 
ندارم و حتی حقوق کارکنان نیز به روز پرداخت 

شده است.
وی با بیان اینکه تمامی بدهی های ســنوات 
گذشته پیمانکاران نیزپرداخت شده است عنوان 
کرد: تنها مشــکل ما عدم همکاری بانک مبنی 
بر دادن فرصت برای تسویه مابقی بدهی است.

براینکه  تاکید  با  سرمایه گذارپرشــین یاقوت 
این موانع باعث شد که پروژه را علیرغم هزینه 
کرد 74 میلیارد تومانی رهــا کنم عنوان کرد: 
به نطر می رســد برخی از مدیران تمایلی برای 
به ثمر رســیدن این پروژه ندارند به طوریکه در 
یکی از جلسات به بنده گفته شد کمک ها لازم 
به شما صورت پذیرفته و امکان دیگری برای ما 

وجود ندارد پس خودتان پروژه را جمع کنید.
مع الوصف بــا توجه به آنچه گفته شــدبه 
نظر می رسد برای حل مشــکل این پروژه باید 
مدیریت ارشد اســتان ورود جدی داشته باشد 
چراکه مباحث همچون مانع تراشــی دستگاه ها 
درخصوص اراضی این شــرکت ویا عدم تکمین 
بانک به مصوبات ســتاد تســهیل و موارد این 
چنینی می بایســت بنــا به اصل مــورد توافق 
دراســتان در راستای حمایت ازســرمایه گذار 
توســط اســتاندار بنا ظرفیت اشــتغال زایی و 
درعین حال ثروت آفرینی این پروژه دراســتان 
در اولویت کاری قرار گیرد چراکه طولانی شدن 
روندکار چیزی جز هدر رفت ســرمایه و درعین 
حال کاهش اعتماد برای ســرمایه گذاری را در 
پی نخواهد داشــت این درحالی است که جذب 
ســرمایه گذاراین روزها در غرب کشور به یک 
اولویت برای توســعه اقتصادی بدل شده است 
اما در همدان متاسفانه پس از گذشت پنج سال 
از یک پروژه تاثیرگذار هنوز فاز نخســت آن که 
قرار بود شش ماهه به بهره برداری برسد نیز به 

اتمام نرسیده است.


